
Lokalrådsmøde, d. 11.3.21 Online på Google Teams  

Til stede: Nicolai Bentholm Strøm, Rasmus Kiertzner, Lotte Nygaard, Anette Madsen, Stefan Vibe 
Pedersen, Arne Vingum, Marianne Ajana 
 
Afbud: Trolle Valentinsen 

Referent: Stefan Vibe Pedersen 

Dagsorden: 

●  Opfølgning fra sidste gang 

- Ift. de drøftede nye udstykninger i lokalområdet vurderer kommunen, at lokalplanen kommer i 
plan-prioritering til juni. Det vil sige, at kommunen til den tid vurderer hvornår arbejdet med 
den nye lokaplan påbegyndes.  

- Sportspladsen: Der bliver nu søgt penge fra div. fonde om midler til indkøb af de sidste 
redskaber til det rekreative område. 

- Klubhus: Volstruptømreren har givet tilbud på nyt klubhus der dækker over en fuldstændig 
renovering, overdækket terrasse, arbejdsløn mm. Der er ved at blive indhentet endnu et tilbud 
fra tømmeren Allan Broholm. Arbejdet går således fremad, og der kan snart søges midler fra 
fonde til ovenstående. Det tager klubhus-udvalget sig af. 

- Generalforsamling: Denne skulle afholdes senest d. 1. maj, men det besluttes, at vi udskyder 
den til, at vi igen kan mødes og afholde den fysisk. Dette bliver forhåbentlig til juni eller senest 
efter sommerferien.  De der er på valg, må meget gerne overveje, om de ønsker at 
genopstille. Der er enighed om at udskyde generalforsamlingen til vi igen kan mødes fysisk. 
Der vil blive udarbejdet en indkaldelse samt en beskrivelse af, har vi arbejdet på i år og hvad 
vi planlægger at arbejde på til næste år. Det bliver meldt ud på facebook, at 
generalforsamlingen udsættes.  
Alle der kunne have lyst eller overvejer at stille op til lokalrådet er meget velkommen til at 
ringe til Rasmus på 27852420 eller sende en mail til rudmelokalraad@gmail.com, hvis man 
ønsker at høre mere om mulighederne og lokalrådets arbejde. 
Hvis man har foreslag eller ønsker til lokalrådets indsatsområder kan de sendes til 
rudmelokalraad@gmail.com 

- Lejeaftale i Herringe grusgrav: Vi betaler pt. 1000 kr. årligt. Når vi ikke længere har shelters i 
grusgraven (se nedenstående), benytter vi kun grusgraven til afholdelse af Sankt Hans. Vi vil 
arbejde på en løsning, hvor vi fortsat kan afholde Sankt Hans der, men uden at skulle betale 
det fulde beløb. 

- Endelig vedtagelse af flytning af shelters fra grusgraven til det rekreative område ved 
sportspladsen i Herringe: Flytning er vedtaget. Nicolai har skrevet ud på facebook under 
Rudme Lokalsamfund vedr. stemningen for at flytte shelters. Der kom generel positiv 
respons. Rasmus og Nicolai har talt med naboerne ved det rekreative område omkring 
opsætningen, og naboerne så gerne, at der blev opsat skraldespande, og at i det hele taget 
blev nemt for evt. lejere at  holde shelterpladsen pæn og ryddelig. Der bliver opsat en jordvold 
som afskærmning for naboerne. Nikolaj og Rasmus opsætter pæle for at anskueliggøre 
jordvolden snarest muligt.  

 

● Mulige fokusområder for lokalrådet efter generalforsamling:  

- Revision af lokalplanen fra kommunens side så vi kan få flere tilgængelige grunde og dermed 
beboere til området.  



- Renovering af køkken og sal på friskolen. Ifm. landsbyanalysen bliver det muligt at tilknytte  
arkitekter, og det er en oplagt mulighed at sammenbringe kræfterne omkring en renovering.  

- Post - Corona fest. Der bliver udtrykt et ønske om, at der skal stables en fest på benene, når 
omstændighederne tillader det. Gerne med deltagelse fra de andre andre foreninger.  

- Forskønnelse af byen med velkomstskilte ved byskilte og en forskønnelse af/langs 
grøftekanterne der kan forbinde “bydelene”.  

- Promovering af byen: Produktionen af film om hhv. skolen og lokalområdet er sat i bero pga. 
Corona, og genoptages snarest muligt. Der udtrykkes et ønske om, at arbejdsgruppen, som 
er tovholdere for arbejdet med filmene, om muligt gerne må reklamere yderligere for 
lokalområdet. 

● Opdatering på landsbyanalysen: Landsbyanalysen, og de projekter der er knyttet til denne, er 
sat i bero indtil efteråret pga. Corona. Det foreslås, at der bliver etableret et samarbejde med 
Håstrup og Korinth om tilflytning - et emne, de som os diskuterer og udarbejder en plan for.  

● Muldvarpeskud på sportspladsen: Der blev udlovet en dusør på seks dåseøl pr muldvarpe 
snude. Der er blevet fanget fire indtil videre. Nicolai forestår indkøbing af øl og udloving af 
dusør.  

● En invitation er kommet fra Egeskov marked om tilkøbning af en stand på Egeskov Marked d. 
10/9 og 11/9 for 800kr. Det er en mulighed for os til at promovere vores lokalområde. Der vil 
blive skrevet ud til de forskellige foreninger om de ønsker at deltage. Alle der kunne have 
forslag til hvad lokalsamfundet kan brande sig på eller ”sælge”, må meget gerne sende en 
mail til rudmelokalraad@gmail.com 

● Info om kommende ny telemast i Herringe Rudme. TDC har gennem KPR Towers ansøgt om 
at slå en telemast  på 48 m. op på stadion. Da det var indenfor 300 m. fra  kirken, skal kirken 
(Fyens Stift) spørges om forlov og de afslog. Masten er en ”licens” mast og dermed kommer 
masten til området, men hvor og hvornår og hvor er uvist. Der er en kontaktperson i 
kommunen som vil holde lokalrådet ajour om sagen.  

 

  
 


